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 Joakim Larsson (m), ordförande  
 
Jan Tigerström (m)  
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Helena Bonnier (m)  
Sören Swärd (m)  
Carl Viktor Skårman (m)  
Gulan Avci (fp)  
Mustafa Tümtürk (s)  
Ann-Margarethe Livh (v)  
Emilia Hagberg (mp)  
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Sebastian Carlsson (m)  
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Kenneth Nilsson (s) tjänstgörande 
Margareta Malm (s)  
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Tjänstemän 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 
Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Lars Fränne, Bengt Hjelm, Gunnar 
Jensen, Petra Nieto, Eva Olsson och Åsa Wigfeldt samt biträdande 
borgarrådssekreteraren från roteln Thord Swedenhammar. 

 
 § 9 

Samråd i planprocesser. Skrivelse från Ann-Marie Strömberg (-), Jan Wallman 
m fl (s), Magnus Jarnling (mp) och Kjell Marteng (v) 
Dnr M2006-512-02251 
Protokollsutdrag 
 
Exploateringskontoret hade den 30 mars 2007 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade 
ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Exploateringsnämnden besvarar kommunstyrelsens remiss av förslaget från 
 Liljeholmens stadsdelsnämnd om samråd i planprocesser med exploaterings-
 kontorets tjänsteutlåtande. 
2 Nämnden godkänner kontorets förslag till ny rutin för information till 
 stadsdelsnämnderna om förslag till markanvisningar.  
 
Yrkanden 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Ledamoten Mustafa Tümtürk mf l (s) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga 
D1. 
 
Ledamoten Emilia Hagberg (mp) och ledamoten Ann-Margarethe Livh (v) yrkade 
bifall till förslag som redovisas i bilaga D2. 
 
Beslut 
Exploateringsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt 
kontorets förslag: 
 
1 Exploateringsnämnden besvarar kommunstyrelsens remiss av förslaget från 
 Liljeholmens stadsdelsnämnd om samråd i planprocesser med exploaterings-
 kontorets tjänsteutlåtande. 
2 Nämnden godkänner kontorets förslag till ny rutin för information till 
 stadsdelsnämnderna om förslag till markanvisningar.  
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverade sig ledamoten Mustafa Tümtürk med hänvisning till sitt 
yrkande i bilaga D1. 
 
Mot beslutet reserverade sig ledamoten Emilia Hagberg (mp) och ledamoten Ann-
Margarethe Livh (v) med hänvisning till sitt yrkande i bilaga D2. 
 
Ersättaryttrande 
Ersättaryttrande avgavs av ersättaren Lotten von Hofsten (v) och ersättaren Torkel 
Tigerschiöld(mp) enligt bilaga D2. 
 



  

 
 
 
    Vid protokollet 
    Åse Geschwind 
 
 
 
Rätt utdraget intygar: 
 
 
 
_________________________________ 



  

 
   Tillhör § 9, bilaga D1 
 
   Exploateringsnämnden 2007-04-19 
 
   Tillhör ärende nr 9 
 

 Samråd i planprocesser. Skrivelse från 
 Ann- Marie Strömberg (-), Jan 
 Wallman m fl (s), Magnus Jarnling 
 (mp) och Kjell Marteng (v) 

 
 Mustafa Tümtürk m fl (s) 

 
 
 
 
Förslag till beslut 
Exploateringsnämnden beslutar 
 
att avslå att- sats 1 i kontorets förslag till beslut 
 
att bifalla att- sats 2 i kontorets förslag till beslut 
 
att överlämna kontorets tjänsteutlåtande som svar på remissen utan eget 
 ställningstagande 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



  

 
   Tillhör § 9, bilaga D2 
 
   Exploateringsnämnden 2007-04-19 
 
   Tillhör ärende nr 9 

 Samråd i planprocesser. Skrivelse från 
 Ann- Marie Strömberg (-), Jan 
 Wallman m fl (s), Magnus Jarnling 
 (mp) och Kjell Marteng (v) 
 
 Emilia Hagberg (mp) 

   Torkel Tigerschiöld (mp) 
   Ann-Margarethe Livh (v) 
   Lotten von Hofsten (v) 
 
Förslag till beslut 
Exploateringsnämnden beslutar 
 
Att markanvisningar ska gå på remiss till berörd stadsdelsnämnd innan beslut i 
exploateringsnämnden 
 
Att kontoret tillsammans med stadsbyggnadsnämnden och andra berörda nämnder ska 
utveckla former för ökad dialog och påverkansmöjligheter, så att synpunkter från 
medborgare och andra intressent kan inarbetas tidigt i planeringen  
 
Att som svar på remissen anföra följande 
 
Öppenhet och delaktighet är viktiga beståndsdelar för att politiskt fattade beslut skall bli 
så bra som möjligt. Det gäller i högsta grad byggprojekt, som påverkar många 
människor under lång tid. De byggnader som uppförs ska förhoppningsvis stå kvar 
under flera generationer och i det tidsperspektivet måste det ges utrymme för dialog. 
Det förbättrar förutsättningarna för god kvalitet på projekten, som kan accepteras av 
många människor.  
 
I planeringen av byggprojekt måste medborgarmedverkan finnas med från början. 
Byggplaneringen måste också utgå från hela områden, inte som frimärksplanering, där 
enstaka byggherrars önskemål blir styrande och överblicken saknas 
 
Försöken med omvänd planprocess har givit positiva resultat, t ex så visar 
stadsbyggnadskontorets utvärdering från Kärrtorp att den omvända planprocessen 
förbättrat beslutsunderlaget. Det är inte alls entydigt att arbetssättet tagit mer tid eller 
resurser i anspråk. En forcerad planeringsprocess, där medborgardialogen minimeras 
riskerar istället att leda till ökad grad av JO-anmälningar och överklaganden, vilket 
verkligen riskerar att försena projekt. Att förkorta planprocesserna får inte bli ett 
självändamål, på bekostnad av kvalitet och långsiktighet. 
 
Markanvisningar bör alltid gå till stadsdelsnämnden för inhämtande av synpunkter. Att 
skicka ut markanvisningsärenden till berörda stadsdelsnämndsledamöter är bra, men det 
räcker inte om det inte finns en tydlig rutin för hur synpunkter ska tillvaratas. Öppna 
möten, även i samband med exploateringsnämnden, är ett sätt att öka 
medborgardialogen.  


